
Protokół Nr 17/20
z posiedzenia on-line Komisji Spraw Społecznych, które odbyło się w dniu 26 maja 2020r.
o godz. 13,00.

Posiedzeniu przewodniczył Pan Piotr Duraj – Przewodniczący ww. Komisji.

Lista obecności radnych Komisji Spraw Społecznych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Radni zostali skutecznie powiadomienie o posiedzeniu Komisji.

Porządek obrad :

1. Informacja na temat przyjęcia porządku obrad.
2.  Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic
za rok 2019 w zakresie Wydziału Spraw Obywatelskich.
3.  Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic
za rok 2019 w zakresie Wydziału Zarządzania Kryzysowego i Informacji Niejawnych.
4.  Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic
za rok 2019 w zakresie Straży Miejskiej.
5.  Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic
za rok 2019 w zakresie Urzędu Stanu Cywilnego.
6.  Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic
za rok 2019 w zakresie Wydziału Spraw Społecznych i Gospodarczych.
7.  Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic
za rok 2019 w zakresie Żłobka Miejskiego.
8.  Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic
za rok 2019  w  zakresie  Miejskiego  Centrum  Pomocy  Społecznej;  sprawozdanie
z działalności merytorycznej i finansowej MCPS za 2019r.
9.  Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic
za rok 2019 w zakresie Zespołu ds promocji Miasta.
10. Sprawy różne.

Ad. 1
Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Pan  Piotr  Duraj  (dalej:  Przewodniczący
Komisji)  przywitał  wszystkich  radnych  i  zaproszonych  gości,  którzy  dołączyli
do posiedzenia on-line KSS. Odczytał listę obecności, od początku posiedzenia obecnych
było 8 radnych, w trakcie dołączył radny Piotr Różycki.

Przewodniczący  Komisji  zapytał  czy  są  uwagi  do  porządku  obrad  (zał.  nr  2).
Uwag nie było, w związku z tym uważa porządek obrad za przyjęty. 

Ad. 2
Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic
za     rok 2019 w zakresie dochodów i wydatków wraz ze sprawozdaniem finansowym
(zał.  nr  3)    podległych  merytorycznie  komisji  wydziałów  i  jednostek    w  zakresie
Wydziału Spraw Obywatelskich
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Przewodniczący  Komisji  wskazał,  że  wszyscy  radni  otrzymali  sprawozdanie
z wykonania budżetu w formie papierowej, ale również online, każdy miał czas, żeby się
zapoznać z jego treścią, poprosił o zwięzłe, merytoryczne omówienie wykonania budżetu.

Naczelnik  Wydziału  Spraw Obywatelskich  Pan Wojciech Poros  (dalej:  Naczelnik
WSO):  budżet  Wydziału  Spraw  Obywatelskich  w  2019r.  to  kwota  13.221,00  zł,
jest to zadanie  zlecone z  zakresu administracji  rządowej  na  aktualizację  i  prowadzenie
stałego rejestru wyborców, dwa paragrafy, wydane w 100%, wszystkie zadania wykonano.
11.956,00  zł  na  materiały,  900  zł  na  opłaty  na  usługi  remontowe  i  345  zł  za  usługi
pozostałe. Zobowiązań nie było.

Głosowanie  imienne  w  sprawie  zaopiniowania  sprawozdania  z  wykonania  budżetu
Miasta Pabianic za 2019r.: za - 8, przeciw - 0, wstrzymało się – 0 (zał. nr 4). Komisja
zaopiniowała sprawozdanie pozytywnie.

Ad. 3
Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic
za     rok 2019 w zakresie Wydziału Zarządzania Kryzysowego i Informacji Niejawnych

Pan  Daniel  Duraj  z  Wydziału  ZKiIN:  w  budżecie  Wydziału  zaplanowana
kwota to 174.300,00zł, z czego 171.299,86 zł. - rekompensata za utracone wynagrodzenie
dla żołnierzy rezerwy,  biorących udział  w ćwiczeniach, 167.300,00 zł  – dotacja  celowa
dla OSP  w  Pabianicach,  1.499,86  zł  -  zakup  materiałów  i  wyposażenia  dla  potrzeb
Wydziału, 2.500 zł - dotacja dla Państwowej Straży Pożarnej, dofinansowanie do zakupu
toru  przeszkód  dla  Młodzieżowej  Drużyny Pożarniczej  z  terenu powiatu  pabianickiego,
każda gmina z powiatu dokładała się po 2.500 zł do tego zakupu, poza tym mamy jeszcze
zadania zlecone z zakresu administracji  rządowej  400 zł  na akcję kurierską i  ta kwota
wydana w całości. 

Głosowanie  imienne  w  sprawie  zaopiniowania  sprawozdania  z  wykonania  budżetu
Miasta Pabianic  za 2019r.:  za -  8,  przeciw -  0,  wstrzymało się– 0 (zał.  nr  5).  Komisja
zaopiniowała sprawozdanie pozytywnie.

Ad. 4
Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic
za     rok 2019 w zakresie Straży Miejskiej

Komendant Straży Miejskiej Pan Tomasz Makrocki  (dalej: Komendant SM): budżet
Straży Miejskiej  to kwota 2.221.000,00 zł,  wykonanie 97,10%. Główna grupa wydatków
to wynagrodzenia  i  pochodne,  zakup  usług  pozostałych  (obsługa  monitoringu),  wydatki
na zakupy  inwestycyjne  –  nowy  radiowóz  prewencji.  Budżet  nie  odbiega  znacznie  od
budżetu z poprzedniego roku. Jeśli są pytania, chętnie odpowiem.

Głosowanie  imienne  w  sprawie  zaopiniowania  sprawozdania  z  wykonania  budżetu
Miasta Pabianic za 2019r. : za - 8, przeciw - 0, wstrzymało się – 0 (zał. nr 6). Komisja
zaopiniowała sprawozdanie pozytywnie.

Ad. 5
Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic
za     rok 2019 w zakresie Urzędu Stanu Cywilnego

Sekretarz Miasta Pabianic Pan Paweł Rózga  (dalej:  Sekretarz Miasta):  USC jest
specyficzną komórka organizacyjną, która nie posiada i nie realizuje własnego budżetu.
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Zadanie  realizowane  przez  USC  są  w  całości  finansowane  przez  wojewodę.  Gmina
w budżecie  USC  nie  angażuje  swoich  środków.  Dane  przekazane  mają  charakter
informacyjny.  USC  w  Pabianicach  obsługuje  miasto  Pabianice  oraz  gminy  Pabianice
i Ksawerów.  Zadania  polegają  na  sporządzaniu  aktów  stanu  cywilnego,  czynności
pomocnicze tj. wydawanie odpisów zaświadczeń, decyzje o zmianie imienia i nazwiska,
uroczystości złotych godów. W 2019 w USC sporządzono 785 aktów urodzenia, 385 aktów
ślubu,  1086  aktów  zgonu  i  3  uroczystości  obchodów  złotych  godów,  łącznie  60  par,
37 decyzje ws zmiany imienia i nazwiska.
 
Głosowanie  imienne  w  sprawie  zaopiniowania  sprawozdania  z  wykonania  budżetu
Miasta Pabianic za 2019r. : za - 8, przeciw - 0, wstrzymało się – 0 (zał. nr 7). Komisja
zaopiniowała sprawozdanie pozytywnie.

Ad. 6
Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic
za     rok 2019 w zakresie Wydziału Spraw Społecznych i Gospodarczych 

Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Gospodarczych Pani Monika Szewczyk
(dalej: Naczelnik WSSiG):  Wydział w swoim budżecie posiadał środki zarówno na opiekę
społeczną,  jak  i  ochronę  zdrowia,  wykonanie  98%.  Największy  wydatek  to  realizacja
ustawy o wspieraniu rodziny i pieczy zastępczej 1.307.946,00 zł. W rodzinach zastępczych
mamy 87 podopiecznych, a w placówkach wychowawczych 39. Całość budżetu to kwota
2.565.900,20  zł.,  wykonanie  2.508.478,30  zł.  Na  tę  kwotę  mieliśmy  zaplanowany
w budżecie  tzw.  zwrot  do  urzędu  wojewódzkiego  dotacji  wykorzystanej  niezgodnie
z przeznaczeniem lub pobranych w nadmiernej  wysokości,  są to  świadczenia  rodzinne
i z pomocy społecznej.

Radny Tadeusz Gęs: pytanie odnośnie obecnej sytuacji,  ile dzieci,  które są pod opieką
państwa, nie posiada dostępu do komputera i internetu?

Naczelnik WSSiG: ja nie mam takiej wiedzy, takie informacje posiadają placówki szkolne,
które są w kontakcie z rodzicem i decydują o formie kształcenia. 

Do posiedzenia on-line dołączył radny Piotr Różycki.

Głosowanie  imienne  w  sprawie  zaopiniowania  sprawozdania  z  wykonania  budżetu
Miasta Pabianic za 2019r. : za - 8, przeciw - 0, wstrzymało się – 1 (zał. nr 8). Komisja
zaopiniowała sprawozdanie pozytywnie.

Ad. 7
Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic
za     rok 2019 w zakresie Żłobka Miejskiego

Dyrektor  Żłobka  Miejskiego  Pani  Wioletta  Winiarska  (dalej:  Dyrektor  Żłobka):
budżet Żłobka  to  dochody  i  wydatki,  dochody  wynikają  z  opłat  za  pobyt  dziecka
w placówce,  wydatki  to  płace  pracowników,  opłat  stałych,  opłat  za  usługi,  zakup
materiałów i wyposażenia. Plan dochodów budżetowych w 2019r. wynosił 435.018,00 zł,
wykonanie  543.546,50  zł,  co  stanowi  124,95  %,  nadwyżka  wynikała  z  wysokiej
frekwencji dzieci,  co  skutkowało  zwiększoną  odpłatnością  za  pobyt  i  wyżywienie
Plan wydatków  budżetowych  wynosił  3.610.000,00  zł,  wykonanie  3.594.803,83  zł,
co stanowi  99,58%.  Większa  część  wydatków  to  paragrafy  płacowe,  pozostałe
rzeczowe, opłaty za media,  wydatek inwestycyjny tj.  wykonanie ciągu komunikacyjnego
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w filii żłobka przy ul. P. Skargi 70, plan 200 tysięcy zł, wykonanie 197.466,602 zł.
Radna Iwona Marczak:  pytanie  dotyczy obecnej  sytuacji,  ile  dzieci  obecnie  uczęszcza
do żłobka, ile czynnych jest grup, ile dzieci w grupie, jak wygląda obecnie sytuacja.

Dyrektor Żłobka: w każdej placówce działają po 3 grupy, liczebność maksymalnie po 12
dzieci,  stan  z  dzisiaj  na  ogólnie  33  dzieci,  tendencja  wzrostowa.  Żłobek  doposażony
jest w środki  ochrony  osobistej,  na  co  dzień  opiekunowie  nie  chodzą  w  maseczkach,
natomiast  pełne  wyposażenie  tj.  maseczka  i  rękawiczki  używane  są  do  wszystkich
czynności  higienicznych.  Dodatkowo  4  razy  dziennie  punkty  typu  klamki,  biurka,  stoły
higieniczne  dzieci,  krzesełka  dzieci,  zabawki  dużo  gabarytowe  i  mniejsze  też  są
dezynfekowane, procedury wewnętrzne również wdrożone.

Radny  Piotr  Różycki:  czy  w  2019r.  w  Żłobku  była  zatrudniony  bądź  przeszkolony
pracownik na  okoliczność przetwarzania  danych  osobowych,  z  uwzględnieniem danych
medycznych.

Dyrektor  Żłobka:  z  uwzględnieniem  danych  medycznych  nie,  natomiast  szkolenia
w zakresie danych osobowych każdy pracownik ma, bo mieć musi.

Radny Piotr Różycki: a czy ewentualnie w 2020r. Planowane jest zatrudnienie takiej osoby,
chodzi mi konkretnie o przetwarzanie danych medycznych?

Dyrektor Żłobka: jeśli będzie taka potrzeba, skierujemy taką prośbę. 

Radny Piotr Różycki: czy zbieraliście Państwo od rodziców informacje przy rekrutacji do
żłobka, czy dane dziecko ma jakąś chorobę zakaźną np. ospę wietrzną? 

Dyrektor  Żłobka:  przy  przyjęciu  dziecka  do  żłobka  panie  pielęgniarki  przeprowadzają
wywiad z rodzicem i w karcie pielęgnacyjnej odnotowujemy takie sytuacje.

Radny  Piotr  Różycki:  czy  ten  wywiad  jest  obarczony  ponoszeniem  odpowiedzialności
za podanie  nieprawdziwych  danych  przez  rodziców,  chodzi  mi  o  podstawę  prawną
pozyskiwania takich informacji od opiekunów? 

Dyrektor Żłobka: przyjmujemy dane podane przez rodziców za wiarygodne.

Radny Piotr Różycki: czyli jest to rodzaj swobodnej wypowiedzi rodziców, nie obarczony
żadną odpowiedzialnością za podanie informacji bądź podanie informacji nieprawdziwej.

Dyrektor  Żłobka:  rodzice  podpisują  klauzule  informacyjną,  która  zobowiązuje
do prawdziwości  podanych  danych,  a  ta  klauzula  dopięta  jest  do  karty  zgłoszeniowej
dziecka. 

Radny  Piotr  Różycki:  proszę  pisemnie  o  podanie  podstawy  prawnej  przedkładania
rodzicom do podpisania klauzuli, o której Pani mówi. Odpowiedź na to pytanie (zał. nr 9).

Głosowanie  imienne  w  sprawie  zaopiniowania  sprawozdania  z  wykonania  budżetu
Miasta Pabianic za 2019r.: za - 9, przeciw - 0, wstrzymało się – 0 (zał. nr 10). Komisja
zaopiniowała sprawozdanie pozytywnie.
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Ad. 8
Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic
za     rok  2019  w  zakresie    Miejskiego  Centrum  Pomocy  Społecznej,  sprawozdanie
z     działalności merytorycznej i finansowej MCPS za 2019r. (zał. nr 11)

Dyrektor  Miejskiego  Centrum  Pomocy  Społecznej  Pani  Bożena  Bednarska
(dalej: Dyrektor MCPS): ogólny budżet MCPS w 2019r. opiewał na kwotę 83.776.29100 zł.
Dzieli się  na  zadania  własne,  własne  realizowane  ze  środków  budżetu  państwa
(zasiłki stałe, okresowe, dożywianie, asystent rodziny, składki zdrowotne, ubezpieczanie,
rządowy  program  posiłek  w  domu  i  w  szkole,  utrzymanie  MCPS)  i  zadania  zlecone
gminie (świadczenia  rodzinne  i  fundusz  alimentacyjny,  zasiłki  stałe  i  okresowe,
program 500+  i  dobry  start)  i  zadania  własne  realizowane  ze  środków  gminy  (zasiłki
celowe,  domy  pomocy  społecznej,  zasiłki  celowe  specjalne,  utrzymanie  MCPS,
usługi opiekuńcze,  mieszkania  chronione  i  ośrodki  wsparcia  i  rządowy  program
dożywiania). Jeśli chodzi o zadania własne realizowane ze środków gminy to wykonanie
wynosi 97,35% co daje kwotę 17.237.266,00 zł.

Radny  Piotr  Różycki:  jaką  kwotą  MCPS  dysponował  w  programie  500+  i  jaką
rozdysponował i  to samo jeśli  chodzi o program „Dobry Start”? Czy program dotyczący
dożywiania osób bezdomnych funkcjonował w 2019r., czy wystartował w tym roku?

Dyrektor  MCPS:  jeśli  chodzi  o  dożywanie,  to  żywimy 40 osób.  Jeśli  chodzi  o  zadania
zlecone  to  jest  to  kwota  61.890.960,75  zł.  (500+,  Dobry  start,  składki  zdrowotne,
świadczenia wychowawcze, świadczenia pielęgnacyjne, rodzinne, fundusz alimentacyjny).

Głosowanie  imienne  w  sprawie  zaopiniowania  sprawozdania  z  wykonania  budżetu
Miasta Pabianic za 2019r. : za - 8, przeciw - 0, wstrzymało się – 1 (zał. nr 12). Komisja
zaopiniowała sprawozdanie pozytywnie.

Ad. 9
Omówienie  i  zaopiniowanie  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Miasta  Pabianic
za     rok 2019 w zakresie   Zespołu ds promocji Miasta

Pracownik  Zespołu  ds.  promocji  miasta  Pan  Mariusz  Poluchowicz:  w  budżecie
gminy  Pabianice  dla  zespołu  ds  promocji  miasta  w  rozdziale  75075  zaplanowano
kwotę 262.500,00 zł,  wykonanie 250.336,27 zł  (95,37%). Głownie wydatki  na realizację
i współrealizację  imprez  na  terenie  miasta  oraz  szeroko  rozumianą  promocję
miasta Pabianic. Imprezy kumulujące najwięcej kosztów to Dzień Dziecka, Piknik z okazji
3 Maja,  9  Pabianicki  półmaraton,  Jarmark  Świąteczny  i  Wielka  Orkiestra  Świątecznej
Pomocy. 

Radny Piotr Różycki: poproszę o odpowiedź pisemną jakie imprezy w jakich lokalizacjach
i jakie  konkretnie  były  kwoty  na  poszczególne  imprezy?  Czy  w  ramach  tego  budżetu
promowali Państwo miasto za pośrednictwem portali społecznościowych, jakich, w jakim
czasie, czy robicie to bezpośrednio czy za pośrednictwem firmy zewnętrznej?

Pan  Mariusz  Poluchowicz:  imprez  było  bardzo  dużo,  wymienię  te  główne”  Smerfny
Dzień Dziecka –  10 tys.  zł,  9  Pabianicki  Półmaraton – 26.400 zł,  Jarmark  Świąteczny
– 22.800 zł oraz WOŚP – 20 tys. zł. Kolejne imprezy to kwoty już dużo niższe. Na ta chwilę
prowadzimy  na  Facebooku  2  fan  page  tj.  Urząd  Miejski  w  Pabianicach  i  Pabianice
turystycznie, prowadzone przez pracowników Urzędu Miejskiego.
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Radny  Piotr  Różycki:  proszę  o  precyzyjną  odpowiedź  o  wszystkie  imprezy
z wyszczególnieniem kiedy, w jakiej lokalizacji i jakie koszty?

Radna Iwona Marczak: ile osób pracuje w zespole ds. promocji miasta.

Pan Mariusz Poluchowicz: 2 osoby.

Głosowanie  imienne  w  sprawie  zaopiniowania  sprawozdania  z  wykonania  budżetu
Miasta Pabianic za 2019r. : za - 6, przeciw - 0, wstrzymało się – 2 (zał. nr 13). Komisja
zaopiniowała sprawozdanie pozytywnie.

Opinia Komisji Spraw Społecznych ws zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu
Miasta Pabianic  za 2019r.  w zakresie  dochodów i  wydatków podległych merytorycznie
Komisji wydziałów i jednostek – pismo BRM.0014.6.1.2020 (zał. nr 14).

Ad. 10
Sprawy różne:

Radna  Bożenna  Kozłowska:  kiedy  będzie  procedowany  temat  nazewnictwa  rond
na posiedzeniu KSS?

Przewodniczący Komisji: myślę, że w najbliższym czasie temat zostanie podjęty.

Radny  Piotr  Różycki:  na  co  zostaną  przeznaczone  pieniądze  z  budżetu  Biura  Rady,
które przeznaczone były na stypendia dla najzdolniejszych uczniów, a wiemy, że nie będą
te stypendia przyznane?

Przewodniczący  Komisji:  budżet  Biura  Rady  będzie  omawiany  na  Komisji  Budżetu
i Finansów, raczej wtedy należy to pytanie zadać. 

Radna Bożenna Kozłowska: stypendia zapisane są w budżecie BRM a to jest omawiane
na Komisji Budżetu i Finansów.

Naczelnik  Biura  Rady  Miejskiej  w  Pabianicach  Pan  Arkadiusz  Bujacz:  w  tym  roku
w budżecie  BRM  była  zaplanowana  kwota  12  tysięcy  na  stypendia,  w  związku
ze stwierdzeniem  nieważności  uchwały,  na  podstawie  której  te  stypendia  Rada
Miejska przyznawała,  została  ta  kwota  zwrócona  bo  dużego  budżetu  miasta
do dyspozycji Pani  Skarbnik.  Proszę  kierować  pytania  do  Pani  Skarbnik,  na  co  te
pieniądze zostaną przeznaczone.

Na  tym  zakończono  posiedzenie  on-line  Komisji  Spraw  Społecznych.  Przewodniczący
Komisji zamknął posiedzenie o godz. 14,00.

Protokołowała: Przewodniczył:

    Magdalena Witkowska                          Piotr Duraj 
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